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Přejeme vám od srdíček 
chvíle klidu v záři svíček, 
všechno krásné na Vánoce, 
hodně dárků, pohodu a klid
přesně tak, jak to má být.
Zdraví, úsměv na tváři,
v příštím roce ať se vše vydaří.
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SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané,
začal prosinec a s ním přišla zima ve své plné kráse. Svět 
s pandemií je smutný a připravuje nás o  spoustu radostí 
a zážitků. Za dveřmi jsou ale Vánoce a ty mají být šťastné 
a veselé, tak si nenechme pokazit alespoň tento významný 
svátek. Vánoční čas jsme naladili rozsvícením vánočního 
stromu a komety na naší kapličce. Naše cesta životem není 
vždy jednoduchá a naplněná úspěchem a radostí. Mnohdy 
je provázena spoustou komplikací, chyb a  nesnází, které 
nás vysilují a mnohdy nám berou energii potřebnou k dal-
šímu fungování. Je nutné si ale uvědomit, že důležité je to, 
co je na konci té cesty, tedy výsledkem té práce. Pokud ten 
se podaří vybojovat k naší všeobecné spokojenosti, na ces-
tě samotné vlastně vůbec nezáleží. Podobné to je i s prací 
na obci. Mnohdy je tato práce provázena spoustou nezdarů 
a  komplikací a  mnohdy si už člověk říká, jestli to vůbec 
stojí za to. Když pak ale dílo dojde do svého konce a začne 
sloužit potřebám obce a jejích občanů, to vnitřní uspoko-
jení stačí k tomu, aby se člověk znovu nadechl a odhodlal 
do dalšího boje. Největší a i nejdražší akcí letošního roku 
byla oprava obecního úřadu. Již rok čekáme na dokonče-
ní projektu úpravy okolí obecního úřadu, které se zdrželo 
na vyjadřování správců sítí, bude podána žádost o stavební 
povolení a  vypsáno výběrové řízení na  dodavatele stav-
by. Dále probíhají práce na  projektu ČOV k  územnímu 
řízení. Zmiňuji se pouze o větších akcích, které proběhly 
v letošním roce. Kdybych popisoval všechno to, co musí-
me na obci či obecním úřadu během roku řešit a vyřešit, 
zajistit, postarat se nebo minimálně vést v patrnosti, ne-
stačily by mi všechny stránky zpravodaje. Touto cestou 
chci poděkovat všem lidem, kteří se  podíleli na  přípravě 
kulturních a  sportovních akcí v  naší obci. Věřím a  přeji 
všem občanům naší obce, aby nejkrásnější období v roce 
bylo i v  tomto roce 2021 pokud možno protkáno láskou, 
radostí a snahou nenechat si ničím a nikým pokazit kouzlo 
Vánoc. Všem, bez rozdílu, přeji hodně pohody, načerpání 
nových sil a převahu příjemných zážitků a okamžiků roku 
příštího. Prožijme jej především ve zdraví, překypujme op-
timismem a dobrou náladou, věřte, že se nám to vyplatí.

Libor Pazdera - starosta

Rok 2021 byl pro nás všechny velmi těžký. Opět 
jsme se potýkali s projevy sucha, přívalovým deš-
těm a přibyl další přírodní jev - tornádo. To naše 
území zasáhlo a  značně poznamenalo. Děkuji 
všem, kteří se jakkoli zapojili do pomoci s odklí-
zením škod způsobených tornádem. 

Stále nás velmi trápí COVID-19. Všichni s ním 
bojujeme, jak je jen v našich silách. Děkuji všem 
a zejména zdravotníkům, kteří pomáhají zvládat 
tuto pandemii.

Přeji vám krásné prožití svátků vánočních 
a  do  nového roku přeji co nejméně problémů, 
mnoho úspěchů, úsměvů a  především hodně 
zdraví!

Ing. Bc. Anna Hubáčková
senátorka za Hodonínsko

Naše řady opustili:  Eva Řiháková
  Pavel Frýbort
  Josef Navrátil

Jubilanti:  75 let:  Cyril Hrabec 
                                                                                                                                                                                                      
 80 let:  Františka Janůšková
  Zuzana Havelková

 85 let:  Božena Tománková
  Libuše Kunická

S P O L E Č E N S K Á    K R O N I K AS P O L E Č E N S K Á    K R O N I K A
Ve 2. pololetí roku 2021 se v naší obci narodilo 5 nových občánků, zemřeli 3 občané, Ve 2. pololetí roku 2021 se v naší obci narodilo 5 nových občánků, zemřeli 3 občané, 
přihlásilo se k nám do Vřesovic k trvalému pobytu 7 a odstěhovalo 12 občanů. přihlásilo se k nám do Vřesovic k trvalému pobytu 7 a odstěhovalo 12 občanů. 

Narození:  Jakub Klimek
 Oliver Šimčík
 Amálie Šedíková
 Jonáš Bogar
 Václav Dohnálek
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ZO VŘESOVICE 
NA SVÉM ZASEDÁNÍ 
DNE 20. 7. 2021 
SCHVÁLILO
Darovací smlouva pro obce postižené ničivým tornádem
Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje finanční dar ve výši 
100 500 Kč obci Mikulčice postižené živelní pohromou (tor-
nádem). Současně schvaluje znění darovací smlouvy.

Aktualizace povodňového plánu
Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje Aktualizace všech 
částí povodňového plánu včetně mapové prohlížečky 
a ohrožených objektů + napojení na portál obce a WEGAS 
v částce 40.000 Kč bez DPH dle cenové nabídky firmy EN-
VIPARTNER, s.r.o. Vídeňská 55, 639 00 Brno-Štýřice.

ZO VŘESOVICE 
NA SVÉM ZASEDÁNÍ 
DNE 19. 10. 2020 
SCHVÁLILO
OZV č. 1/2021 o místním poplatku z pobytu
Zastupitelstvo obce Vřesovice vydává obecně závaznou 
vyhlášku č. 1/2021, o místním poplatku z pobytu.

OZV č. 2/2021 o místním poplatku za obecní systém od-
padového hospodářství
Zastupitelstvo obce Vřesovice vydává obecně závaznou 
vyhlášku č. 2/2021, o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství.

SOD Územní studie Vřesovice-Paseky
Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje SOD na  územní 
studii Vřesovice – Paseky lokalita p14 za cenu 59 000 Kč 
od zhotovitele M2projekt s.r.o., Zahrádky 1518, 686 06 Uh. 
Hradiště zastoupenou Ing. Martinem Vítkem - zodpověd-
ný projektant.

Smlouva o výpůjčce 
Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje smlouvu o výpůj-
čce s Dobrovolným svazkem obcí Severovýchod.

Kupní smlouva pozemek p.č. 596/13
Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje kupní smlouvu 
mezi Obcí Vřesovice a manželi Martin Zelenka a Jarosla-
va Zelenková, Vřesovice 91 na prodej pozemku p.č. 596/13 
v k.ú: Vřesovice za cenu 207.700 Kč.

Výběr dodavatele na vertikální žaluzie do budovy OÚ
Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje cenovou nabídku 
od firmy GS okna Kyjov v ceně 44.269,06 s DPH a pověřuje 
starostu obce Vřesovice podpisem smlouvy o dílo.

Smlouva EG.D. na parcele č. 1424/5
ZO schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene č.: HO-
-014330079425/001-MDP mezi obcí Vřesovice a EG.D., a.s. 
na p.č. 1424/5 v k.ú. Vřesovice na LV č. 10001, za účelem 
stavby: Vřesovice, rozš. NN, Pekařová.

Výběr na dodavatele opravy střechy ve dvoře OÚ.
Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje cenovou nabídku 
pana Josefa Skalky v ceně 57.729 Kč s DPH a pověřuje sta-
rostu obce Vřesovice podpisem smlouvy o dílo.

ZO VŘESOVICE 
NA SVÉM ZASEDÁNÍ
DNE 14. 12. 2021 
SCHVÁLILO
Rozpočtové provizorium na rok 2022
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové provizorium 
na rok 2022.

Smlouva o zřízení věcného břemene na p.č. 3142 s EG.D.
ZO schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene č.: HO-
-014330069505/003-MDP mezi obcí Vřesovice a  EG.D., 
a.s. na p.č. 3142 v k.ú. Vřesovice na LV č. 10001, za účelem 
stavby: Vřesovice úprava NN, Kubela.

Smlouva o  zřízení věcného břemene na  p.č. 2457/27, 
2457/44, 2469/1, 2469/2, 2470/4,3117/1 s EG.D.
ZO schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene č.: HO-
-014330078193/001-MDP mezi obcí Vřesovice a  EG.D., 
a.s. na p.č. 2457/27, 2457/44, 2469/1, 2469/2, 2470/4, 3117/1 
v k.ú. Vřesovice na LV č. 10001, za účelem stavby: Vřesovi-
ce, obnova VN382 o.Paseky.

Územní studie Paseky
Zastupitelstvo obce Vřesovice schvaluje situační výkres 
„L“ od  projekční kanceláře M2projekt s.r.o. – Uherské 
Hradiště, Zahrádky 1518, 686 06

EKOR – sběrný dvůr
Zastupitelstvo obce Vřesovice nemá zájem pro rok 2022 
o bezplatné využití sběrného dvora EKOR Kyjov.

ZO VŘESOVICE 
NA SVÉM ZASEDÁNÍ 
DNE 14. 12. 2021 
NESCHVÁLILO
Dodatek smlouvy o zajištění financování systému IDS JMK
Zastupitelstvo obce Vřesovice neschvaluje dodatek smlou-
vu o zajištění financování systému IDS JMK.
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ODPADY
Obecně závaznou vyhláškou č. 2/2021 o místním poplat-
ku za  obecní systém odpadového hospodářství schválilo 
ZO Vřesovice dne 19. 10. 2021 zvýšení poplatku za  svoz 
odpadu z dosavadních 450,- Kč  na 600,- Kč na občana/
objekt a rok. Zvýšení poplatku je odůvodněno zvyšujícími 
se cenami za samotný svoz a skládkování odpadu. V níže 
uvedené tabulce je vidět kolik obec vybrala a  zaplatila 
za  svoz komunálního, separovaného (tříděného) a  BIO 
odpadu v  letech 2019 -2021. Pro příští rok bude pro naši 
obec sběrný dvůr v Kyjově zpoplatněný. Velkým nešvarem 
v naší obci je odkládání velkoobjemového odpadu u kon-
tejnerů v chatové oblasti, nebo u haly pod MŠ. Kontejnery 
v chatové oblasti slouží pro směsný komunální a separo-
vaný odpad. V nádobách na separovaný odpad se nám ob-
jevuje i odpad, který tam nepatří. Třídění odpadu je po-
vinnost ze  zákona. Pokud někdo odloží odpad na místo, 
které k tomu není určené, dopouští se přestupku na úseku 
ochrany životního prostředí.  Zde je nasnadě úvaha nad 

Odpady - směsný KO, separace, BIO
Rok Příjem

-poplatek za 
KO

Příjem
-tábory KO

Příjem
-separace 
EKO-KOM

Výdej
-svoz KO

Výdej
-Ekor
-sběrný dvůr

Výdej
-svoz vlečka

Výdej
-BIO

Výdej
-separace 
EKO-KOM

Zisk/ztráta 

2019 288 417 12 410 83 982 270 693 8 931 44 573 57 076 15 632 -12 096
2020 296 240 7 622 92 114 282 531 12 916 30 068 72 093 28 732 -30 364
2021 295 360 10 000 115 303 364 988 24 642 27 974 73 353 32 156 -102 450
Celkem 880 017 30 032 291 399 918 212 46 489 102 6 15 202 522 76 520 -144 910

reorganizací odpadového hospodářství, jelikož k  roku 
2030 má dojít k ukončení skládkování. Místo toho má být 
odpad ekologicky likvidován v zařízeních na energetické 
využití odpadů. Tato novinka přichází v rámci legislativ-
ní změny v podobě novely zákona o odpadech, jež ovšem 
obce, jako je naše, vrhá do nejisté situace. V průběhu 10 let 
se může poplatek za skládkování jedné tuny odpadu zvýšit 
až o více jak 150 %, což neúměrně zatíží obecní rozpočet. 
Slevu za skládkování dostává obec pouze v případě, že roč-
ní vyvezená hmotnost směsného odpadu za občana nepře-
kročí 200 kg, přičemž tato hranice se bude každým rokem 
snižovat o  10 kg a  v  roce 2030 bude činit pouze 100 kg. 
Hranici 200 kg odpadu na  občana ročně naše obec letos 
ještě nepřekročila. Nově schválená legislativa nás takto 
donutí k důslednému a účelnému třídění odpadu, přičemž 
tento proces bude doprovázen snahou o co největší omeze-
ní množství směsného odpadu. 

Libor Pazdera

584/4

19,5

19,5

21,9

19,5

19,5

19,5

19,5

19,5

19,5

ÚZEMNÍ  
STUDIE  
PASEKY 
V letošním roce se začala zpraco-
vávat územní studie v části obce 
„Paseky“ pro stavby rodinných 
domů. Bude zpracována komplet-
ní studie k projektové dokumenta-
ci firmou M2projekt s.r.o. Uherské 
Hradiště. V níže uvedeném obráz-
ku vidíte návrh konceptu parcel.
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MOBILNÍ ROZHLAS
Vážení spoluobčané, 
spustili jsme pro vás službu Mobilní Rozhlas, díky které 
s vámi nyní můžeme komunikovat moderně a efektivně. 
Občané, kteří se do Mobilního Rozhlasu zaregistrují, od 
nás budou dostávat důležité informace o dění v obci  Vře-
sovice, a to prostřednictvím SMS, e-mailů nebo zpráv do 
aplikace.

Co vám přinese registrace do Mobilního Rozhlasu? 
• poslech běžných hlášení rozhlasu přímo z mobilu
• novinky z úřadu přímo do telefonu
•  upozornění na krizové situace - výpadky energií, blí-

žící se vichřice, dopravní uzavírky, atd. 
• pozvánky na sportovní a kulturní akce
• pozvánky na brigády dobrovolníků, kteří rádi v obci 

pomáhají
• účast ve veřejných anketách
• Registrace je zdarma. V registračním procesu si může-

te nastavit, jaké informace vás zajímají. Vaše údaje bu-
dou v bezpečí v souladu s GDPR obecným nařízením 
o ochraně osobních údajů. 

 Jak se zaregistrovat? 
1. Přes webovou stránku https://obecvresovice.mobilni-

rozhlas.cz/registrace
2. Přes mobilní aplikaci Mobilní Rozhlas 
3. Vyplněním registračního letáku a předáním na úřad 

obce Vřesovice

Aplikace i systém funguje v rámci celé ČR. Můžete tedy 
nastavit odběr informace i z jiných zapojených samospráv 
nebo nahlašovat podněty v celé ČR.

MIKROREGION
Vážení čtenáři, 
také na stránkách tohoto zpravodaje bych Vás rád informoval o akcích, které proběhly v tomto roce v mikroregionu Pod-
chřibí. Jednou z akcí byl projekt „Cesta krajinou mikroregionu Podchřibí - inventář“. „Cesta“ byla v roce 2019 označena 
a 11. května 2019 společným výšlapem občanů obcí mikroregionu otevřena. V některých obcích na „Cestě“ postupně 
vznikají krytá odpočinková a informační místa, pokud možno s atraktivní vyhlídkou, do okolní krásné přírody. Jedním 
z příkladů je v roce 2018 vysazená stromová kaple (19 lip) na pomezí obcí Hýsly a Žádovice. Tato místa korespondují 
s prostorem, ve kterém jsou umístěna, a tím se stávají jedinečnými. Cílem projektu bylo umístění několika inventárních 
prvků v podobě vyhlídek, lávek a odpočívek na stezku zvanou „Cesta krajinou mikroregionu Podchřibí“. Jedním prvkem 
je jednoduché dřevěné posezení v podobě stolu a dvou lavic, v počátečním bodě stezky u kříže, na okraji lesa Chrást 
v katastru obce Kelčany. Druhým prvkem je molo s posezením a výhledem na upravený a revitalizovaný trojúhelník 
soutoku potoků Hruškovice a Moštěnky, také v katastru Kelčan. Dalšími jsou architektonické prvky v podobě vyhlídky 
nad vinicemi na pomezí katastrů obcí Hýsly a Žádovice a troje přírodní schůdky jako vyhlídky nad obcemi Hýsly, Skalka 
a Labuty. Celkové náklady dosáhly výše 1 277 467,- Kč, z toho 800 000,- Kč pokryla dotace ze SZIF.

Další akcí byla stavba rozhledny „Sůsedská“. Myšlenka zrození nové rozhledny vznikla při práci na projektu „Cesta“ 
ze vzájemných jednání tří sousedících obcí Hýsly – Ježov – Žádovice. Obce leží na patě „společného“ kopce s výškovou 
kótou 310 m n. m., a právě do těsné blízkosti tohoto vrcholu je rozhledna situována. Rozhledna se stane novou domi-
nantou celého území mikroregionu, ale i celého okolí města Kyjova, kde se žádné podobné rozhledny v současné době 
nenachází. Kóta 310 je zajímavým vyhlídkovým místem a orientačním bodem v krajině. Také tvar rozhledny odpoví-
dá spojení tří obcí. Inspirací pro návrh řešení rozhledny se stal autorovi symbol TRIQUETRA (z  latinského tri – tři 
a quetrus – roh, původně prostého významu trojúhelník). Triquetra obecně většinou znamená neoddělitelné spojení 
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tří prvků, v našem přeneseném významu úzké spo-
jení obcí Hýsly, Ježov a  Žádovice. Triquetra je tak 
i  pracovním a  technickým názvem rozhledny ob-
saženým na  většině dokumentací k  projektu, jako 
je projektová dokumentace nebo stavební povolení. 
Oficiálním názvem rozhledny však bude rozhledna 
„SÚSEDSKÁ“, který lépe vystihuje společnou myš-
lenku tří sousedících obcí na  vytvoření společného 
díla na společném kopci a lépe zrcadlí účel, který má 
plnit, tedy setkávání sousedů – sousedů ze  tří obcí, 
ze sousedních mikroregionů, ale i sousedních krajů. 
Název „Súsedská“ je zasazen do místního slováckého 
nářečí, kterým místní obyvatelé běžně mluví a  lépe 
se s ním tak ztotožní. Název rozhledny je také vyryt 
na základním kameni, který již v místě budoucí stav-
by stojí. Na spolufinancování zpracování projektové 
dokumentace rozhledny pro společné územní a sta-
vební řízení a dokumentaci provedení stavby se po-
dílel také Jihomoravský kraj v roce 2018, a to částkou 
ve výši 190 000,- Kč. Náklady projektu jsou ve výši 
6 656 100,- Kč včetně DPH, se spoluúčasti obcí Hýsly, 
Ježov a Žádovice. Získané dotace jsou z Ministerstva 
pro místní rozvoj ve výši 3.328.050,- Kč a z Jihomo-
ravského kraje ve výši 500.000,- Kč. Primárním cílem 
projektu je tedy zvýšení atraktivity území mikrore-
gionu Podchřibí vybudováním nového prvku cestov-
ního ruchu a  přilákání většího počtu návštěvníků 
do  tohoto regionu a do regionu Kyjovského Slovác-
ka. Dochází k vytvoření nového orientačního bodu 
v místní krajině, kterým se propojí další významné 
body v regionu, jako je např. Bukovanský mlýn, vysí-
lač na strážovském kopci, kaplička sv. Floriána a Še-
bestiána v  Bzenci nebo i  vzdálenější hrad Buchlov. 
Rozhledna byla zkolaudována 7. 12. 2021 a zároveň 
zpřístupněna. Oficiální otevření rozhledny proběhne 
v jarním období v roce 2022.

Jménem mikroregionu Podchřibí Vám přeji aby, jste 
strávili vánoční svátky i konec roku ve zdraví, poho-
dě a spokojenosti. Do nového roku Vám přeji pevné 
zdraví a hodně štěstí.

Libor Pazdera – předseda mikroregionu Podchřibí
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KYJOVSKÉ SLOVÁCKO V POHYBU – VAŠE MASKA
Před pár lety se v souvislosti s rozvo-
jovými aktivitami v  regionu objevil 
nový pojem MASka. Někteří z  vás 
ale možná dodnes neví, co jiného než 
maškarní maska, či obličejová maska 
či maska, za  kterou se  občas člověk 
potřebuje schovat, si mají přestavit.  
Možná jste si také všimli našeho loga 
– slováckého klobúčku, kterým jsou 
označeny námi podpořené projekty 
a rovněž nevíte, co je pod klobúčkem.  
Tak právě pro ty z vás si dovolím malé 
vysvětlení, protože činnost MASky 
se vás všech nějakých způsobem může 
dotknout. Spolek Kyjovské Slovácko 
v  pohybu je jednou ze  180 tzv. MA-
Sek (Místních akčních skupin), které 

působí ve venkovských oblastech ČR 
a podílí se na jejich rozvoji. Kyjovské 
Slovácko zahrnuje 45 obcí kolem Ky-
jova, je tedy i vaší MASkou. 

Spolek Kyjovské Slovácko byl založen 
před dvaceti lety skupinou nadšenců, 
kteří se  chtěli podílet na  zlepšování 
kvality života na  Kyjovsku a  využít 
možností blížícího se  vstupu do  EU. 
Postupně se  z  nich vypracoval tým 
profesionálů, který nadále plní poslá-
ní spolku s mottem: „Společně s míst-
ními se  podílíme na  rozvoji našeho 
regionu“.

CO DĚLÁME
CLLD - Komunitně vedený místní 
rozvoj – prostřednictvím získaných 
prostředků z  EU fondů PRV (Pro-
gram rozvoje venkova), IROP (Inte-
grovaného regionálního operačního 
programu), OPZ (Operační program 
Zaměstnanost) podporujeme projek-
ty obcí, malých podnikatelů, spolků, 
farností. 

MAP – Místní akční plán rozvoje 
vzdělávání – z  programu Výzkum, 
vývoj a vzdělávání podporuje zlepšo-
vání kvality vzdělávání a technického 
zázemí škol a školek. 

CSS – Centrum služeb pro obce – 
díky projektu Svazu měst a obcí pod-
porujeme spolupráci obcí, přípravu 
a realizaci společných projektů a roz-
voj místní ekonomiky.

TAS – jsme členem Turistické asoci-
ace Slovácko a podílíme se na rozvoji 
cestovního ruchu, např. zavedením 
regionální značky Slovácko -regio-
nální produkt.

Animace území – podněcujeme 
nové nápady, konzultujeme projekty, 
propojujeme partnery, motivujeme, 
vzděláváme, publikujeme, pořádáme 
vzdělávací a kulturní akce a další.

JAK SE MŮŽETE ZAPOJIT

• můžete získat podporu na uskuteční svého nápadu a realizaci projektu
• můžete podat námět k činnosti MAS
• můžete se se stát členy některé pracovní skupiny
• můžete se podílet na organizaci akcí MAS
• můžete se stát členem MAS
• můžete se stát našim kritikem či oponentem 

Tím vším můžete napomoci k rozvoji vašeho regionu!  Dveře naší kanceláře 
jsou Vám otevřené.
Těšíme se na spolupráci!

Za Kyjovské Slovácko v pohybu, z.s.
Anna Čarková

předsedkyně

Svou činností přineslo na  Kyjovsko 
více než 250 000 mil. Kč a podpořilo 
více než 350 projektů obcí, drobných 
podnikatelů, spolků, škol a farností. 

Spolu s ostatními členy týmu však vě-
řím, že  jste o nás a našich aktivitách 
přinejmenším slyšeli, či se  jich přím 
účastnili, ať už jako žadatelé, či jako 
účastníci akcí.
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POZDRAVENÍ Z CHARITY
Vážení a milí spoluobčané, uživatelé našich služeb, příznivci 
charitního díla!

Pro Charitu se letošní rok od toho loňského příliš nelišil. 
Celá společnost i nadále čelí riziku nákazy SARS CoV 2; 
virem, s nímž v celosvětovém měřítku žijeme už téměř dva 
roky a na který jsme si skoro všichni za tu dobu nějakým 
způsobem zvykli. My lidé jsme různí; někteří z nás se sna-
ží celý problém bagatelizovat a  státem vyhlášená opatře-
ní ignorovat, jiní v souvislosti s rizikem nákazy propadají 
stresu, panice a beznaději; nutno podotknout, že mnohdy 
oprávněně, neboť daň, měřená počtem zmařených lidských 
životů řadí Českou republiku ve světě bohužel na přední 
příčky. Charitě Kyjov se  tato nákaza také nevyhýbá; ani 
v  letošním roce mi nezbývá nic jiného, než konstatovat, 
že jsme se nedočkali jediného měsíce, kdy by nikdo z pra-
covníků Charity nebyl nakažen. Ale nejedná se  jen o za-
městnance; nákaza se objevuje i v rodinách našich klientů 
a řada z nich jí bohužel podlehla. I když si někdy připadá-
me bezmocní, snažíme se dělat vše pro to, abychom ochrá-
nili nejenom sebe a své blízké, ale i všechny ty, se kterými 
se dostáváme denně do kontaktu. Téměř všichni pracovní-
ci Charity Kyjov jsou naočkovaní vakcínou proti Covid-19, 
nařízená vládní opatření byla a stále jsou ze strany perso-
nálu respektována a  striktně dodržována, nasmlouvané 
služby vůči všem klientům Charity se nám stále daří - za-
plať Pán Bůh – plnit bez omezení. 

„Dobrovolníci nejsou placeni – ne proto, že jsou bezcenní, 
ale proto, že  jsou k  nezaplacení…“  Chci upřímně podě-
kovat všem dobrovolníkům, kteří se v řádu dnů či týdnů 

průběžně stávali nedílnou součástí týmu pečovatelské 
služby a bez jejichž nezištné pomoci, úsilí a času bychom 
to v první polovině tohoto roku skutečně nezvládli. Uzná-
ní a upřímné poděkování za obětavost a pracovní nasaze-
ní chci při této příležitosti vyslovit rovněž vedení Charity 
Kyjov, všem svým spolupracovníkům, vedoucím středisek 
i  jim podřízeným pracovníkům, neboť jsou to právě oni, 
kteří za  těmi „nejpotřebnějšími“ dennodenně dojíždějí 
do jejich domovů.

Přeji všem, aby letošní vánoční svátky byly přes všechny 
tyto problémy a  těžkosti časem štěstí, radosti a  naděje. 
Pokusme se  čas adventního očekávání strávit skutečnou 
vnitřní obnovou a  vzájemnou podporou. O  Vánocích ať 
nás pak všechny prozáří jemné a tiché betlémské světlo – 
světlo pokoje, odpuštění, smíření a naděje; světlo, probou-
zející touhu po  dobru a  po  lásce; jediné světlo, které nás 
všechny dokáže naplnit pokojem a radostí. Ať tento pokoj 
a radost dokážeme přinášet do domovů těm nejpotřebněj-
ším i  svým blízkým nejenom o  Vánocích, ale i  v  novém 
roce.

Pevné zdraví a vše dobré do nového roku!

Bc. Jitka Rybová, DiS.
PR, Charita Kyjov

VÍTÁNÍ  
DĚTÍ  
DO ŽIVOTA
Dne 5. 12. 2021 se uskutečnilo 
slavnostní vítání dětí naší obce. 
Starosta krátkým proslovem 
přivítal celkem 11 dětí, z toho 5 
dívek a  6 chlapců, narozených 
v roce 2020 a 2021. Jsou to Ka-
teřina Valentová, Beáta Výle-
tová, Lívie Bilíčková, Amálie 
Šedíková, Noemi Machalová, 
Stefan Gerling, Adam Kubík, 
Jonáš Bogar, Jakub Klimek, 
Oliver Šimčík a Václav Dohná-
lek. Všem přejeme hodně zdra-
ví a  štěstí, a  rodičům mnoho 
radosti ze svých potomků.  
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VYHRÁL S HRUŠKOVICÍ VE MĚSTĚ SLIVOVICE
Hlavní město slivovice ovládla voňavá hruškovice z Pod-
chřibí. Absolutním vítězem devatenáctého ročníku Jelín-
kova vizovického koštu se stal destilát z hrušek od Miro-
slava Vaculíka z Vřesovic na Hodonínsku. „Bylo to pro mě 
překvapení jako hrom. Právě jsme byli s turisty na zájezdu 
na Blanensku, když mi pořadatelé zavolali, že mám šampi-
ona. Pro ocenění jsem si tak musel přijet až později,“ říká 
nadšeně vítěz věhlasného koštu.

Toho se zúčastnili vystavovatelé z Čech, Moravy i Sloven-
ska. Degustátorům tady nejvíce zachutnala vřesovitá hruš-
kovice z roku 2017, kterou vítěz připravil ze směsi hrušek 
Williamsovy a Boscova lahvice. „Dříve jsem zkoušel udělat 
hruškovici i z jiných odrůd, ale nebylo to ono. Nejlepší jsou 
právě tyto dva druhy, a  to díky svému zrání a  tomu, jak 
jsou aromatické,“ přibližuje výběr Vaculík.

Prozradil i další část receptu na šampiona vizovického koš-
tu s více než tisícovkou vzorků. Hrušky je totiž podle něj 
zapotřebí sbírat zralé až přezrálé. „Navíc z každé odstra-
ňuju stopku. Důležité jsou také dobré a kvalitní destilace. 
Vítěznou hruškovici jsem nechal vypálit u  zahrádkářů 
v sousedních Osvětimanech,“ podotýká majitel sedmdesáti 
hrušní, které mu létají opylovat vlastní včely.

Ve  městě slivovice zvítězil Miroslav Vaculík v  přehlídce 
destilátů už potřetí. Poprvé to bylo s  třešňovicí, podruhé 
a  potřetí s  hruškovicí. Tentokrát ho navíc velice potěšil 

i jiný primát. Vítězství v kategorii obec s nejlépe hodnoce-
nými vzorky. „Bylo nás šestnáct a vystavili jsme tady čtyři-
cet vzorků,“ připomíná. 

Naopak obavy má z letošní sezony. „Hrušek je málo. Ně-
které totiž pomrzly a dalším pak napršelo do květů. Za po-
sledních dvacet let nepamatuju tak slabou úrodu jako le-
tos,“ dodává Vaculík.

Převzato z periodik 
HODONÍNSKÝ DENÍK - SLOVÁCKO

MIKULÁŠSKÁ OBCHŮZKA  
V neděli 5. 12. 2021, po setmění, obcházeli naší obcí Mikuláš, Čert a Anděl. 
Přišli si po roce zkontrolovat,  zda děti dodržely slib a polepšily se, nebo na-
opak se pohoršily.  

Děti v  naší obci jsou vesměs 
hodné, až na malé hříchy, ale to 
by nebyly děti, kdyby občas ne-
zlobily. 

A tak opět Čert odešel s prázdnou. 
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MATEŘSKÁ ŠKOLA
ZIMA 2021
Ve školním roce 2021/2022 je v mateř-
ské škole zapsáno 18 dětí, z toho je 11 
chlapců a 7 dívek. 
Aby byly děti v  naší mateřské školce 
spokojené a  šťastné, je zapotřebí jim 
dopřát klidné a  příjemné prostředí, 
ve kterém dokážou všichni spolupra-
covat, domluvit se a vzájemně podpo-
řit. A to je pro nás v této nejisté době 
prioritou.

Jsme opravdu rádi za  chvíle, kdy si 
můžeme ve  školce hrát a  společně 
se  setkávat. Děti se  letos mohou ra-
dovat a  dovádět v  nově vymalované 
školce, kde přibyly obrázky skřítků 
Vřesíků, které nám namalovala ma-
lířka a sochařka Jana Omelková, touto 
cestou jí mnohokrát děkujeme.
Dále byly v celé školce pořízeny kry-
ty na  topení, natřeny všechny dveře 
a  nakoupen nový nábytek. Od  říj-
na 2021 máme nové webové stránky 
https://www.ms-vresovice.cz/ a  rodi-
če mohou využívat mobilní aplikaci 
„V obraze“ , která je informuje o aktu-
álním dění v MŠ.

Tento školní rok život ve školce ovliv-
ňuje nejen epidemiologická situace, 
ale i  velká nemocnost dětí. Některé 
akce pro veřejnost a i pro děti nemoh-
ly proběhnout, ale děti ochuzeny ne-
jsou.

Nastala doba adventní a  jen co nás 
ve  školce navštívil Mikuláš se  svou 
družinou, tak jsme se  začali připra-
vovat na  vánoce, pekli jsme linecké 
cukroví a  perníčky, strojili vánoční 
stromeček, navštívili jsme skanzen 
Rochus, kde jsme se  seznámili s  ad-
ventními tradicemi našich předků 
a  ještě nás čeká Vánoční pohádka, 
zpívání koled, vyrábění přáníček 
pro rodiny a  těšení na  Ježíška. Vše 
se uskutečňuje pouze v kolektivu dětí 
na půdě školy. Rodičům toto dění ale-
spoň částečně zkusíme zprostředko-
vat dostupnou formou.



11

Vážíme si zájmu našeho zřizovate-
le Obce Vřesovice o  dění v  mateřské 
škole a chtěli bychom moc poděkovat 
za  podporu, nejen finanční, bez kte-
ré by se  nemohly uskutečnit úpravy 
ve  školce. Děkujeme i všem rodičům 
za sponzorské dary, vstřícnost, pomoc 
a pochopení.

Přejeme všem zdraví, štěstí, ať nám  
1. ledna začne radostnější rok 2022.

Za kolektiv a děti MŠ Vřesovice
Bc. Ladislava Chaloupková

ředitelka MŠ Vřesovice

11



12



13



14

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR TORNÁDO 
ANEB POMOC RODIČŮM DĚTÍ 
Z OBCÍ POSTIŽENÝCH  TORNÁDEM
Červnové tornádo za  sebou zanechalo obrovskou spoušť. 
Tato nešťastná událost sebou přinesla silnou vlnu solidarity 
lidí nejen z celé republiky, ale i ze zahraničí. S odklízením 
škod v  postižené oblasti pomáhalo tisíce dobrovolníků. 
Děkuji Vám všem, kteří jste se jakkoli zapojili do pomoci. 
Nesmírně si toho cením. 
 
Já jsem své síly  soustředila primárně na  pomoc rodinám 
s dětmi z postižené oblasti. Tornádo v obcích poškodilo ma-
teřské i základní školy. Blížil se začátek prázdnin a mnoho 
rodin najednou muselo řešit opravy či demolice svých domů 
a plány na prázdninové radovánky s dětmi musely jít stra-
nou. Naopak děti se motaly na staveništích, což pro ně bylo 
nebezpečné a mnohdy je neměl vůbec kdo hlídat. 

Ve spolupráci s metodičkou prevence Mgr. Alenou Vlko-
vou a s podporou starostů Regionu Podluží a Mikroregi-
onu Hodonínsko jsem pomohla zrealizovat projekt - letní 
příměstský tábor Tornádo pro děti z postižené oblasti. Ro-
diče měli možnost, zcela zdarma, využít tábora libovolně 
dle jejich potřeb v průběhu celých letních prázdnin. Děti 
ve věku prvního stupně byly sváženy školním autobusem 
z  Lužic, Mikulčic, Hrušek a  Moravské Nové Vsi do  zá-
kladny tábora, který první půlku prázdnin hostil areál ZŠ 
Prušánky a následně ZŠ Lanžhot. Tábora během prázdnin 
využilo téměř 100 dětí v různých intervalech. O děti se sta-
rali dobrovolníci z řad pedagogických pracovníků z okolí. 
Pro děti jsme zajistili nejen pestrý program v místě koná-

ní, ale také každý týden zážitkový výlet. Rodičům se po-
dařilo odlehčit tím, že měli možnost celodenního hlídání 
až do večerních hodin během skoro celých prázdnin. 

Stejně tak byla pomoc soustředěna i na děti z mateřských 
školek, kterým byl zajištěn náhradní prázdninový provoz 
v MŠ Prušánky a MŠ Dolní Bojanovice. Pro děti jsme zajis-
tili svoz školním autobusem a financovali stravu. 

Tímto děkuji starostům, vedení obcí a škol v Prušánkách, 
Lanžhotu a Dolních Bojanovicích za velmi vstřícné a rych-
lé jednání o využití jejich budov pro tábor a školky. 

V  Hodonínské Bažantnici smetlo tornádo zázemí skaut-
ského městečka a atletického areálu U Červených domků. 
Podařilo se  mi zajistit finanční příspěvek na  příměstský 
tábor Liščátek, na náhradní prostory pro letní tábor rom-
ských dětí a také na soustředění hodonínských atletů, kteří 
museli rovněž přesunout své letní aktivity do náhradních 
prostor. 

Než se dá život v postižené oblasti zpět do normálu, bude 
pomoc ještě dlouho potřeba. Jsem moc ráda, že  se  nám 
podařily zrealizovat právě tyto projekty a  že  jsme mohli 
dětem alespoň trochu zlepšit prázdniny a rodičům ulevit 
od části starostí. 

Ing. Bc. Anna Hubáčková
senátorka za Hodonínsko
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PODCHŘIBÁK - TÁBORY

PODCHŘIBÁK – KOMUNITNÍ VZDĚLÁVÁNÍ

se  učit novým věcem, tábor byl zaměřen na  rukodělnou 
činnost (vyšívání a háčkování holky a práce s nožem a kla-
dívkem kluci). Překvapila nás jak jejich šikovnost, tak i tr-
pělivost, kterou nakonec dokázali projevit. Celkově nám 
v letošním roce přálo počasí, jen jeden den propršel. Záze-
mí jurty bylo skvělé, jako i celá „lesparková“ parta. Všem 
tímto moc děkujeme za spolupráci, trpělivost a toleranci. 
Jestli bude takto fungovat společnost v naší zemi, tak to 
se o její budoucnost fakt nebojím.

Milí rodiče, máte skvělé děti a my děkujeme, že jsme s nimi 
mohli strávit kousek léta.

Plánujeme pro vaše děti i  spoustu dalších aktivit. Vše 
se aktuálně objevuje také na fb.

No, a protože jsme v závěru roku, také vám všem chci po-
přát klidnou a vyrovnanou mysl a zdravé tělo, minimálně 
do toho roku nadcházejícího 2022.

Za podchřibácký tým Dana Slezáčková Müllerová 

Naší další aktivitou, kterou jsme spustili po  předchozím 
oslovení rodiči a  hlavně po  velkém zvažování ano či ne 
bylo otevření komunitního vzdělávání. V říjnu jsme tedy 
zahájili domškoláckou výuku pro předškoláčky (děti 3-6 
let) a také pro školáky na 1. stupni ZŠ. Zázemí máme opět 
v prozkoušené a úžasné jurtě. Děti si hrají a jsou vzdělává-
ny jako v každé jiné školce. Náš režim se příliš od běžné 
MŠ neliší. Snad jen v tom, že nás nesvazují žádné vyhlášky 
a „občas“ nesmyslná nařízení nadřízených orgánů. A kdy-
koliv vyběhneme ven, jsme obklopeni lesem, čistou příro-
dou. Pokud jde o školáky, tak v případě zájmu bude jejich 
výuka probíhat v přístavbě lesního baru nebo venku. Vše 
se stále vyvíjí a mění dle potřeb rodičů a ke spokojenosti 
všech, kteří do toho šli s námi a kteří se přidají. 

Za  sebe k  tomu mohu říci, že  z  proběhlých i  probíhají-
cích aktivit mám dobrý pocit, užíváme si to jak dospělí, 
tak děti. A tak by to přeci mělo být. Jde o radost z konání, 
smích a harmonii všeho se vším.  
   
Pokud kohokoli z vás náš článek oslovil a chcete se přidat 
do našeho spolku Podchřibák, jste vítáni. Vážíme si všech 
a obzvláště těch, kteří se nebojí dělat věci po svém, od srdce.
Další informace o našich aktivitách najdete na stránkách 
www.podchribak.cz

I v  letošním  roce jsme si užili v areálu Lesparku Vřeso-
vice 4 turnusy letních táborů pro naše vřesovické děti 
a  děti z  okolních obcí. Ke  3 týdnům dotovaných táborů 
pro předškoláčky přibyl i jeden týden pro odrostlejší děti 
(8-12 let). Malé děti nás obohatily o své neutuchající veselí 
a kupu energie a my jim zprostředkovali ne zrovna kaž-
dodenní akce např. planetárium, setkání s  dravci včetně 
focení s dravcem na ruce a spoustu dalších dle aktuální-
ho programu. Vše bylo proloženo nespočtem sportovních 
a tvořivých chvil. Velké děti - to pro nás byl nový zážitek 
a zkušenost. Byli úžasně rozumní a tvořiví a ukázali nám, 
že čas věnovaný dětem je ta nejlepší investice.  Dokázali



16

ŠKOLA VE VŘESOVICÍCH 
A PŮSOBENÍ UČITELŮ STANISLAVA A MARGITY TICHÝCH 

V minulém čísle nám Vřesovický zpra-
vodaj nabídl titulní stranu s  fotografií 
zrekonstruované budovy obecního úřa-
du, včetně novotou zářící fasády, která 
byla vytvořena na  základě dobových 
fotografií.
A tak se naskýtá příležitost nahlédnout 
do historie budovy a zmínit se o letech, 
kdy sloužila dětem školou povinných.

Vybíráme období spojené s nejdéle zde 
působícími učiteli Stanislavem a Margi-
tou Tichými. Manželé Tiší si z několika 
nabízených míst vybrali právě Vřesovi-
ce, které jim dle jejich slov „na první po-
hled učarovaly svou polohou a okouzlu-
jícím okolím chřibských lesů“.

Stanislav Tichý, rodák z  Prostějova, 
se  po  studiu učitelství rozhodl ode-
jít na  výzvu prezidenta T.G.Masaryka 
na Slovensko a pomáhat tam s budová-
ním školství. Působil na mnoha místech 
hlavně středního Slovenska, kde za se-
bou zanechával řadu nově otevřených 
a  do  provozu uvedených škol. Tehdy 
se zde také seznámil se slovenskou uči-
telkou ze Zvolena, s níž se v roce 1938 
oženil. Po dalších štacích putovali spo-
lečně. Po  mnoha stěhováních z  místa 
na  místo se  chtěli usadit a  vybudovat 
rodinný dům. Leč vznik Slovenského 
štátu všechny jejich plány zhatil. Odmě-
nou za  několikaletou záslužnou práci 
jim byl výhazov  ze Slovenska pod hes-
lem „Čehúni von!“ 

A tak v roce 1939 opouští oba i s malou 
dcerkou Slovensko.

Stanislavu Tichému se po mnoha útra-
pách podařilo získat  místo ředitele ško-
ly ve Svatobořicích u Kyjova a manželka 
Gita nastoupila místo učitelky v Mistří-
ně. Válečné období prožili za krušných 
podmínek. Během čtyřiadvaceti hodin 
se museli vystěhovat z bytu a přenechat 
ho německým dozorcům ze  zřízeného 
internačního tábora. Vedle pedagogické 
činnosti se  zde zapojovali i  do  nebez-
pečné ilegální pomoci zde vězněným 
osobám. Ke konci války je postihla další 
rána osudu. Při přechodu fronty přišli 
o druhorozenou dcerku.

Po válce se vrátil z koncentračního tá-
bora bývalý ředitel zdejší školy a tak mu 
S.Tichý uvolnil místo. Krajský školský 
úřad mu nabídl několik volných služeb-
ních míst, z nichž si v roce 1946 vybrali 
právě Vřesovice. Oč  krásnější zde byla 
ve srovnání s jinými místy příroda, o to 
zoufalejší byl stav budovy místní školy, 
která v obci sloužila od roku 1875. Po-
byt a  řádění německých zákopnických 
vojsk, včetně vedení, zde zanechaly 
citelné škody. Okna rozbitá, podlahy 
vytrhány, dveře, nábytek a  vybavení 
rozbity, školní pomůcky a  dokumenty 
rozházeny, částečně popáleny. Prvotní 
žalostný pohled ale vystřídalo nadšení 
a elán dát vše do pořádku. Pro své plány 
se  podařilo manželům Tichým získat 
i  místní občany a  tak již po  půl roce 
mohly vřesovické děti zasednout opět 
do školních lavic. 

Výuka byla zahájena ve  třech třídách 
pro děti od  šesti do  patnácti let. Děti 
byly vedeny nejen ke  vzdělanosti, ale 
také k  pozitivnímu vztahu k  přírodě 
- vznikl zahrádkářský a  ovocnářský 
spolek se  školní zahradou. Na  pomoc 
národnímu hospodářství se děti se za-
pojily do  sběru odpadových surovin, 
léčivých bylin i  lesních plodů. „Pan ří-
dící“, jak se  tehdy řediteli školy říkalo, 
přispěl k založení „Kampeličky“, kde si 
naspořené peníze ukládaly nejen děti, 
ale i dospělí občané.

Neméně významným bylo i  založení 
ochotnického spolku. S  nacvičenými 
divadelními představeními se  předsta-
vili jak školní děti, tak posléze i dospělí 
ochotníci a to nejen ve Vřesovicích, ale 
i v blízkých i vzdálenějších okolních ob-
cích.

Přínosem pro kulturní vyžití bylo zís-
kání promítacího přístroje  a  promítá-
ní krátkých i celovečerních filmů. Této 
činnosti se S.Tichý věnoval  o sobotách 
a nedělích.

Působení učitelů Tichých se  odrazilo 
i na vzniku řady nových spolků a zvýše-
ní osvětového života v obci.

V  budově školy se  odehrávala větši-
na místních akcí. Zasedala zde obecní 
rada, scházeli se tu zástupci stran a spol-
ků. Mnohé z nich přímo v bytě řídících, 
kam si  spoluobčané přicházeli pro rady, 
sepisování úředních žádostí i  pro po-
moc při řešení občanskoprávních sou-
sedských sporů.

Pod vedením paní řídící se děti i mnohé 
hospodyňky věnovaly ručním pracím, 
vaření, pěstování zeleniny i  okrasných 
a pokojových květin. Významným bylo 
i její založení zdravotnického kroužku, 
v němž se děti učily zásadám poskyto-
vání první pomoci, dodržování hygieny, 
ale i  normám  slušných mezilidských 
vztahů. Tento kroužek se později rozší-
řil i o dospělé zájemce a vedl k ustavení 
místní pobočky Československého čer-
veného kříže. Oblíbený byl i  pěvecký 
a  taneční kroužek, který se  uplatňoval 
na řadě obecních oslav i schůzích stran 
a spolků.

Důraz byl ve  škole kladen i  na  tělový-
chovu a  sport. K  tomu účelu sloužilo 
hřiště na  Příhoně a  později u  budovy 
nové školy.

Hlavní úsilí ředitele Tichého bylo však 
od  počátku působení ve  Vřesovicích 
zaměřeno na  prosazení výstavby nové 
školní budovy. Po náročných a složitých 
jednáních u nejrůznějších institucí se to 
nakonec podařilo. Od zahájení výstavby 
v roce 1947 byla budova postavena bě-
hem dvou let, poté však byla dostavba 
na několik let přerušena a budova slou-
žila jako sklad podniku Drobné zboží 
Jihlava. Ke  svému původnímu účelu 
byla zprovozněna po  překonání řady 
překážek a obtíží až v roce 1962.

I v důchodovém věku působili manželé 
Tiší jak ve škole, tak i ve zřízeném zde 
Dětském domově i  ve  veřejném životě 
vůbec ve Vřesovicích až do roku 1975. 
Zanechali zde výraznou stopu na vzdě-
lanosti až tří generací vřesovických ob-
čanů.



17

SPOLEK BABULE
Blíží se konec roku a tak je čas se poohlédnout zpět, co nám letoš-
ní rok dal i vzal. Již druhým rokem nás atakuje virus COVID-19 
a hatí nám naše plány pro setkávání se při různých aktivitách. 
Skoro všechny akce, které byly namyšleny, jsme musely kvůli 
různým opatřením zrušit (Fašaňk, velikonoční výstavu, Den 
matek, dětský den, vánoční výstavu … ). Jedna z akcí se nám 
podařila  zvládnout, a to akce k ukončení prázdnin 28. 8. 2021, 
turnaj v pétanque. Turnaj se konal na travnaté ploše, kolem fot-
balového hřiště. Počasí se umoudřilo a začalo pršet v okamži-
ku, kdy děti doházely poslední koule. Akce se zúčastnilo 14 dětí. 
Z mého pohledu se akce vydařila. Počáteční váhaní některých 
dětí rychle pominulo a hra si je vtáhla.

Účastníci obdrželi pamětní list a balíček se sladkostmi. V příš-
tím roce bychom chtěly tuto soutěž zopakovat, třeba jako soutěž 
rodinných týmů. Pandemie nám vzala již druhý rok setkávání 
se na různých námi pořádaných akcích. Nejvíce mrzí nekonání 
se dětského dne, přičemž tato akce je jedna z našich největších. 
Dětský den je rozpracovaný a tak věřím, že příští rok se již po-
daří jej zrealizovat. Děkuji všem členkám za vykonanou práci 
i  vynaloženou přípravu na neuskutečněných akcích. Rok 2021 
opět utíká jako voda, ani se  nenadějeme a  budeme slavit jeho 
konec. Děkuji  všem spoluobčanům, kteří nás podporují  a  přeji 
jim  do nadcházejícího nového roku 2022  jen to nejlepší, štěstí, 
víru v lepší časy a hlavně pevné zdraví . 

Za Spolek Babule 
Lenka Chromková
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HODY 2021
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HASIČI
Letošní sezóna byla úplně jiná než ty ostatní. Už od začát-
ku roku jsme věděli, že běhat nebudeme. Kluci potřebovali 
volné víkendy na stavbu svých domků, a tak každý z nás 
letos po  mnoha letech zažil co je to léto bez hasičských 
soutěží. Jediný náš závodní plán byla soutěž ve Velké nad 
Veličkou, kde doposud držíme dráhový rekord a díky at-
mosféře, která tam panuje, máme tu soutěž moc rádi. Bo-
hužel se nám zde díky vypůjčenému proudaři nepovedl za-
běhnout platný čas. Uvidíme jestli se nám v příštích letech 

TENISOVÝ TURNAJ O POHÁR OBCE VŘESOVICE

podaří tým ještě složit. Dále jsme se účastnili pomocných 
a úklidových prací v obcích postižených červnovým tor-
nádem a jsem moc rád, že ani jeden z nás na chvíli neváhal 
a okamžitě přiložil ruku k dílu. Tímto moc děkuji dalším 
dobrovolníkům, kteří se  ještě přidali k  výzvě a  doplnili 
nás, aby jezdilo co nejvíc lidí. Děkujeme i všem občanům, 
kteří věnovali staré železo a obci za krásnou rekonstrukci 
hasičky. Na závěr přeji všem hlavně mnoho zdraví a úspěš-
ný a šťastný nový rok. 

Za SDH Vřesovice Michal Skalka

Dne 4. 9. 2021 jsme pořádali teniso-
vý turnaj ve  čtyřhře, kterého se  zú-
častnilo devět párů. Turnaj probíhal 
ve sportovním duchu a přátelské ná-
ladě. Po  urputných bojích si stupně 
vítězů rozdělili tyto dvojice.

1. Miroslav Vaculík – Pavel Jurečka
2. Roman Kozák – Igor Kalix
3. Ivo Surka – Vlastimil Filásek
4. David Ingr -Evžen Hajdaj
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TJ SOKOL
Vážení spoluobčané, fanoušci našeho 
mužstva a milí spoluhráči,

po  jarní sezóně jsme byli přeřazeni 
z  fotbalové skupiny 3B třídy Hodo-
nínského fotbalu do  třídy 3A. Zde 
jsme se potkali s nečekanými soupeři 
z  okolí Hodonína, které jsme dosud 
neznali. Tato změna přinesla mnohým 
mužstvům  vyšší náklady na dopravu 
a také časovou náročnost. Bohužel ne-
máme informace proč k těmto kombi-
nacím došlo.

Vzhledem k  epidemiologickým pod-
mínkám a  změnám se  nám v  le-
tošním roce nepodařilo uskutečnit 
plánované oslavy 100 let Sokola Vře-
sovice. Za  této situace, kdy dochází 
k  neustálému zpřísňování podmínek 
pro konání kulturních a  sportovních 
akcí, je velmi těžké cokoliv plánovat. 
To se týká i plesu sportovců, který zů-
stal jako jediný v plesové sezóně naší 
obce. I  když nevíme jaké podmínky 
budou v  roce 2022, stále doufáme, 
že se nám podaří akce zrealizovat.

Závěrem bych rád poděkoval celému 
fotbalovému týmu za spolupráci a fa-
nouškům za věrnost.

Přeji všem klidné prožití vánočních 
svátků v  rodinném kruhu a  pevné 
zdraví do nového roku.

Roman Jakubíček, 
předseda TJ Sokol
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VŘESOVSKÝ VÝŠLAP – ZA KRÁSAMI PODZIMU

VÝŠLAP NA HORU BRADLO

Za krásami podzimních Chřibů a okolí za-
mířilo v  sobotu 25. září 2021 celkem 267 
příznivců turistiky a  cykloturistiky ze  71 
obcí a  měst. Vřesovický Klub českých tu-
ristů připravil pro jubilejní 20. ročník čtyři 
značené trasy od  osmi do  třiceti kilomet-
rů. Podle mapky s popisem trasy mohli tu-
risté zavítat na zajímavá místa v okolí obce 
a  Chřibů. Každý účastník obdržel pamětní 
dárek a  diplom. V  cíli byli oceněni zlatou 
medailí a věcnou cenou nejmladší účastník 
akce Elen Kršňáková z Kyjova, nejstarší Josef 
Sedlář z Kyjova a nejvzdálenější Ema Zboři-
lová z Poříčan u Kolína. Jako nejpočetnější 
rodina na akci byla odměněna rodina Jitky 
Trpíkové ze  Žítkové. Nejpočetnější výpra-
vy přišly z  Kyjova, Vřesovic, Hodonína, 
Dubňan a z Boršic. Akce se všem započíta-
la do soutěže „O zlatého turistu 2017-2021“. 
Odměnou byly také pěkné zážitky a setkání 
s přáteli.

Miroslav Vaculík, 
předseda KČT Vřesovice.

Klub českých turistů Vřesovice uspořádal v sobotu 13. 
listopadu 2021 turistickou akci. Druhý ročník výšlapu na 
horu Bradlo se vydařil. Na vrcholu magické hory Bradlo, 
vysoké 543 m nad mořem stála do roku 1972 dřevěná roz-
hledna s krásným výhledem na Chřiby. Dnes je pod vr-
cholem malý pomníček, který připomíná tragickou havárii 
letadla Dakota. Při leteckém neštěstí 30. 11. 1952 zahynulo 
5 osob. Letošní akce se zúčastnilo celkem 202 turistů z 52 

obcí a měst. Organizátoři připravili dvě značené trasy pro 
pěší v délkách 6 a 8 km. Všechny účastníky zdobila v cíli 
krásná magnetka a diplom. Pro vyhodnocené kategorie 
byly připraveny hodnotné ceny. Nejmladším účastníkem 
byl Jonáš Bogar z Ostrožské Nové Vsi, nejstarším Josef Sed-
lář z Kyjova, nejvzdálenějším Antonín Kment z Měnína u 
Brna a nejpočetnější rodinou na akci byla rodina Jaroslavy 
Klčové z Kyjova. Nejpočetnější výpravy přišly z Vřesovic, 
Kyjova, Uherského Hradiště, Hodonína a Starého Města 
u Uherského Hradiště. Všem se účast započítává jako po-
slední akce do dlouhodobé soutěže O Zlatého turistu 2017 
– 2021.

Milí spoluobčané,
přeji vám klidné a láskyplné vánoční svátky, pevné zdraví 
a krásná setkání, třeba při turistice. Těším se na vaši hoj-
nou účast na našich akcích. 

Nejbližší připravujeme již 1. ledna 2022 – 18. ročník Novo-
ročního čtyřlístku – Okolo Vřesovic.

Miroslav Vaculík, 
předseda KČT Vřesovice.
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ZÁJEZD JIŽNÍ MORAVOU
Klub českých turistů Vřesovice uspořádal v sobotu 14. srpna 2021 jednodenní autobusový zájezd.

Program zájezdu byl turisticky zajímavý a pestrý. Účast-
níci navštívili a prohlédli si naše unikátní a nejdelší zpří-
stupněné SLOUPSKO-ŠOŠŮVSKÉ JESKYNĚ, které tvoří 
spletitý komplex chodeb, dómů 

s  křehkou barevnou krápníkovou výzdobou. Prohlédli si 
u nás ojedinělý skvost ZÁMEK RÁJEC NAD SVITAVOU. 
Trojkřídlý zámek, který vznikl v letech 1763 - 1769. Účast-
níci zájezdu si také prohlédli PŠTROSÍ FARMU v Doubra-
vici nad Svitavou - návštěva tohoto fascinujícího místa 

chovu největších ptáků světa stála opravdu za  to. Pštrosí 
farma se  zabývá chovem pštrosů afrických, jejich šlech-
těním, zpracováním pštrosího masa a  pštrosích specialit 
a většina účastníků zájezdu také využila možnost nákupu 
těchto specialit. Každý účastník zájezdu obdržel odznak 
JKM 2021, pamětní list a dárek od KČT Vřesovice. Zájezdu 
se zúčastnilo 47 spokojených občanů.

Miroslav Vaculík, 
předseda KČT Vřesovice

VŘESOVJÁNEK
Zdravíme všechny na sklonku starého roku a věříme, že ten nastávající bude již v plné parádě a duchu přátelských se-
tkání. Bohužel nám, tak jako ostatním, období covidu nedovolilo se scházet, natož tančit a zpívat. Děti byly velmi zkla-
mané a moc se těšily, až to zase vypukne v plné parádě. Sešli jsme se letos teprve párkrát, a to i za tak krátkou dobu děti 
nacvičily nové písničky. Jsme rádi, že mezi nás přišli noví Vřesovjánci a chceme moc poděkovat těm stávajícím za jejich 
vytrvalost a píli. Také manželům Kabrnovým, kteří nás hudebně doprovází při zkouškách i vystoupeních.

Vše nejlepší do nového roku, vykročit pravou, přidat k tomu úsměv, písničku a hned Vám bude líp.

Krásné vánoční svátky a hodně zdraví
 přeje Vřesovjánek s Jitkou a Pepou Skalkovými
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Sazba a tisk: Tiskárna Šiki Kyjov • Za jazykovou správnost odpovídají autoři příspěvků
Počet výtisků: 280


